

Van: ETUI <jrotty@etui.org>
Verzonden: donderdag 18 december 2014 10:15
Aan: Nieuwsarchief
Onderwerp: HesaMail - December 2014

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)

Hesamail

no 119 - December 2014

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.

etui news

HesaMag #10: Occupational health services in need of emergency care



The special report of the latest issue of *HesaMag* looks at the main factors that are undermining occupational health services in Europe: shortage of specialists, overwork that undermines the quality of services, loss of direct contact with actual working conditions, feeling of being forsaken, commercialism of health and safety at work services, etc. [To download the articles](#)

Italian Government backs union call for urgent Carcinogens Directive review

The Italian Presidency of the EU hosted a conference in Rome on 4 and 5 December on future health and safety at work policy, at which a call by ETUI researcher Laurent Vogel for the EU Directive on carcinogens and mutagens in the workplace to be overhauled received backing from the Italian government representative. [Read more](#)

europen news

ETUC action call on health and safety at work

The European Union must take action to stop the 100,000 deaths a year caused by occupational cancers, said the European Trade Union Confederation (ETUC) in early December. The trade union organisation also condemned the European Commission for blocking health and safety improvements and for putting forward an extremely weak health and safety strategy to run until 2020. [Read more](#)

EU nanomaterials register looks unlikely

The establishment of an EU nanomaterials register following similar national initiatives in France, Belgium and Denmark is looking unlikely following a meeting of the member states Competent Authority Subgroup on Nanomaterials (CASG-nano) held in Brussels in early December. A register is not an appropriate way to provide consumers with relevant information on nanomaterials, the European Commission told participants. [Read more](#)

Union disbelief at occupational health service reform in France

On 30 October, the French government put up a raft of 50 proposals to simplify the running of business, two of which affect occupational health services. Doctors' unions claim they put the French system of occupational health services at risk. [Read more](#)

international news

Engineer's suicide puts international organization immunity on the line

The parents of a European Space Agency employee who killed himself are fighting for recognition of the link between their son's suicide and the years of bullying they claim he endured at his workplace. The case raises issues about the immunity enjoyed by international intergovernmental organizations and their staff. [Read more](#)

Happy New Year 2015

Aïda Ponce, Head of the Unit Working conditions, Health and Safety at the ETUI, and all her team wish you an excellent New Year and look forward to being back in touch with you in January 2015.

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

HesaMag #10 : la médecine du travail aux urgences



Le dernier numéro de *HesaMag* consacre son dossier spécial aux principaux facteurs d'affaiblissement de la médecine du travail en Europe : pénurie de spécialistes, surcharge de travail qui nuit à la qualité des prestations, perte de contact direct avec les conditions réelles de travail, sentiment d'abandon, dérive commerciale des services externes de santé au travail, etc. [Pour télécharger les articles](#)

Le gouvernement italien favorable à l'appel des syndicats pour une révision de la directive Agents cancérogènes

Les 4 et 5 décembre, la présidence italienne de l'Union européenne a organisé à Rome une conférence sur l'avenir de la politique de santé et sécurité au travail. Laurent Vogel, chercheur à l'ETUI, y a réclamé la révision de la directive européenne sur les cancérogènes et mutagènes sur le lieu de travail. Un appel soutenu par le représentant du gouvernement italien. [En savoir plus](#)

nouvelles européennes

La CES lance un appel à l'action en matière de santé et sécurité au travail

L'Union européenne doit agir pour arrêter les 100.000 décès par année provoqués par les cancers professionnels, a déclaré début décembre la Confédération européenne des syndicats (CES). L'organisation syndicale a également condamné la Commission européenne pour le blocage des améliorations de la législation en santé et sécurité au travail et pour avoir proposé une stratégie extrêmement faible dans ce domaine. [En savoir plus](#)

Un registre européen des nanomatériaux de plus en plus improbable

L'établissement d'un registre européen des nanomatériaux, dans la foulée d'initiatives prises en France, en Belgique et au Danemark, semble de plus en plus improbable. Un registre n'est pas la voie la plus appropriée pour fournir aux consommateurs des informations pertinentes sur les nanomatériaux, a défendu la Commission européenne lors d'une réunion du sous-groupe des autorités compétentes dans le domaine des nanomatériaux (CASG-nano) qui s'est tenue à Bruxelles début décembre. [En savoir plus](#)

Réforme de la médecine du travail en France : les syndicats sous le choc

Le gouvernement français a présenté le 30 octobre dernier 50 propositions visant à simplifier la vie des entreprises, dont deux concernent la médecine du travail. Les syndicats de médecins s'y opposent, estimant qu'elles menacent le système français de médecine du travail. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

Le suicide d'un ingénieur soulève la question de l'immunité des organisations internationales

La famille d'un salarié de l'Agence spatiale européenne qui a mis fin à ses jours se bat pour faire reconnaître le lien entre le suicide de leur fils et le harcèlement qu'il aurait enduré pendant plusieurs années sur son lieu de travail. Cette affaire soulève la question de l'immunité dont bénéficient les organisations intergouvernementales internationales et les membres de leur personnel. [En savoir plus](#)

Bonne année 2015

Aïda Ponce, chef de l'unité Conditions de travail, Santé et Sécurité de l'ETUI, et toute son équipe vous souhaitent d'excellentes fêtes de fin d'année et vous donnent rendez-vous en janvier 2015.

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe.

To be kept up to date on all ETUI activities, [subscribe to the monthly e-newsletter etui.News](#).

The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels / Belgium

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.

This message has been scanned for viruses and dangerous content by [Amsab-ISG](#), and is believed to be clean.